

**Elaine Chiu 趙綺婷**

Elaine Chiu, b.1996 in Hong Kong.  
Works and lives in Hong Kong.

Chiu graduated from the Art History and Sociology Department of The University of Hong Kong in 2018. Through her unique mosaic language composed of digital pixels and painting blocks, Chiu deconstructs the visual rhythm of contemporary urban landscapes, streets and signboards. The relationship between tradition and modernity, virtuality and reality in the AI era are explored in her work, showing the changes and new balances of cities, society and humanity. Chiu's unique abstract realism and contemporary expressionism aim to eliminate details and express human emotions in the context of the AI era.

Chiu was enlisted in the Forbes 30 Under 30 Asia in 2023. Her works are in the permanent collections of The University Museum and Art Gallery, The University of Hong Kong; K11 Art Foundation; Société Générale and Cathay Pacific. Her publication "Before Memories Expire: Hong Kong Cityscape Aesthetics and Impressions" was published by Chung Hwa Publishing in 2023.

趙綺婷，一九九六年生於香港。二零一八年獲得香港大學文學院藝術史系（榮譽）學士學位，並於二零二三年入選《福布斯》30位30歲以下亞洲精英榜。現居與工作於香港。

她通過獨具一格的數字像素和繪畫塊面構成的類似馬賽克的繪畫語言，解構當代城市景觀、街道和商業招牌的視覺韻律，探索AI時代城市景觀中傳統與現代、虛擬和現實的關係，探尋城市、社會和人文的變化與平衡，探索一種AI時代語境下獨特特色的、旨在消除細節的，帶有當代表現主義色彩的抽象現實主義繪畫風格。

她的作品獲香港大學美術博物館、K11藝術基金、法國興業銀行及國泰航空收藏。她的出版作品為《記憶若有限期：香港城景美學印象》（中華出版社，2023）。



## Solo exhibitions

2024 *The World Map from Hong Kong*, Hong Kong Arts Centre

2021 *Before Memories Expire & The Memory Library*, JPS Art Gallery Hong Kong

2019 *Signs of Our Times*, Eslite Bookstore and Parklane Hotel, Hong Kong

2017 *Street and Seek*, Hotel Jen HK, Hong Kong

2016 *Heartbeats in Hong Kong*, MTR Arttube, Hong Kong

## 個人畫展

2024 香港：向世界出發 香港藝術中心 香港

2021 記憶若有限期 & 回憶圖書館 JPS畫廊 香港

2019 城市的標記 香港誠品書店 香港柏寧酒店

2017 街道尋覓 今旅酒店 香港

2016 心跳在香港 港鐵藝術空間 香港

## Selected Group exhibitions 群體畫展

2024 Haus, Golden Goose, Marghera, Venice, Italy  
2024 Henderson Land Group's Realising Central Cityscapes, H Queen's, Hong Kong  
2024 Remapping Reality, Contemporary by Angela Li, Hong Kong  
2023 Less'ential - art of our times, Phillips Asia Headquarters, Hong Kong  
2023 Art Shenzhen, Lucie Fine Arts, Shenzhen Convention and Exhibition Centre, China  
2023 Confluence of Voices, Artecal Foundation, Hong Kong Arts Centre  
2023 The Art of Presence, Design Trust  
2023 Sweeping Vistas, JPS Gallery Hong Kong  
2022 Bonjour Paris, JPS Gallery Paris, France  
2022 GINZA SIX III, Ginza Tsutaya Books, Tokyo, Japan  
2022 Art Central, JPS Gallery, Hong Kong  
2021 Para Site's Silver Jubilee Benefit Auction  
2020 "TAKE 2", Hong Kong Spotlight, Art Basel Hong Kong  
2020 SILENT ART TOKYO, JPS Gallery Tokyo, Japan

## Public collections

The University of Hong Kong University Museum and Art Gallery  
Société Générale  
K11 Art Foundation  
Cathay Pacific

## 永久收藏

香港大學美術博物館  
法國興業銀行  
K11 藝術基金  
國泰航空